
PROTOKÓŁ NR LIII/2022 
z  sesji Rady Miejskiej Gminy Opatówek 
z dnia 26 kwietnia 2022 r. 
 
Miejsce odbycia sesji: Urząd Miejski Gminy Opatówek, sala nr 15. 
Czas trwania sesji: 8:00 - 10:50. 
 
Na stan 15 radnych, w sesji udział wzięło 15 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu z sesji. 
Wyniki głosowań imiennych (Protokół)- w załączeniu niniejszego protokołu. 
 
Ponadto na sesji obecni byli: 
- burmistrz Gminy Sebastian Wardęcki 
- sekretarz Gminy, radny Powiatu Kaliskiego Krzysztof Dziedzic 
- radny powiatowy Henryk Kurek 
- skarbnik Gminy Dagmara Gajewska-Pająk 
- kierownik wydziału ZPiD UMG Barbara Piechota 
- kierownik wydziału RGGiOŚ UMG Krzysztof Szychta 
- księgowa GOPS Jolanta Woźniak 
- sołtysi sołectw Gm. Opatówek - wg załączonej listy obecności 
 
Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji. 
2. Uchwalenie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatówek na lata 2022-2025. 
8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Opatówek w Stowarzyszeniu 

"LGD7- Kraina Nocy i Dni". 
9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia sołectw Chełmce oraz Zduny do Programu "Wielkopolska Odnowa 

Wsi 2020+". 
10. Projekt uchwały w sprawie współdziałania Powiatu Kaliskiego w realizacji zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w przewozach pasażerskich w charakterze użyteczności publicznej w 2022r. 
11. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Opatówek na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Opatówek. 
12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem na okres 7 miesięcy części działki nr 981/10 

położonej w Opatówku przy ul. J. Poniatowskiego 1C. 
13. Projekt uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Opatówek obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 
14. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
15. Interpelacje i zapytania radnych.  
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie obrad. 

 

Streszczenie obrad 
 
Ad.1. Przewodniczący Rady Paweł Bąkowski otworzył 53. sesję Rady Miejskiej Gminy Opatówek. Powitał 
wszystkich obecnych, a szczególnie sołtysów, którzy od prawie 2 lat nie mieli możliwości uczestniczenia            
w sesjach ze względu na ograniczenia związane z pandemią, a wśród nich dwie nowe panie sołtys, 
wybrane w wyborach  uzupełniających: Justynę Drewniak - Nędzerzew i Agatę Urbańską - Cienia Trzecia. 
Stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji bierze udział 15  radnych. Obrady będą prawomocne. 
 
Ad. 2. Przewodniczący obrad Paweł Bąkowski wniósł - zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu 
poszczególnych komisji Rady- o rozszerzenie porządku obrad o punkt 13 tj. projekt uchwały w sprawie 



2 

 

określenia zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Opatówek obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium tego państwa.  
 
Radny Mariusz Małoburski wniósł o zdjęcie z porządku obrad punktu 10 - projekt uchwały w sprawie  
współdziałania Powiatu Kaliskiego w realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego               
w przewozach pasażerskich w charakterze użyteczności publicznej w 2022r.  
Wniosek uzasadnił tym, iż projekt uchwały nie uzyskał pozytywnej opinii Komisji Budżetu...  Chcielibyśmy 
jeszcze raz przedyskutować ten temat,  zaprosić p. Starostę, przewoźników i odnieść się do tego jeszcze 
raz.  
 
Przewodniczący Rady zapytał burmistrza Gminy, czy jest czas na to, żeby jeszcze raz dyskutować ten 
temat? 
 
Burmistrz Sebastian Wardęcki przekazał, że na wczorajszych posiedzeniach Komisji rady referował ten 
temat, ale jeszcze raz przybliży go, ponieważ nie wszyscy radni uczestniczyli w komisjach , a  również 
sołtysom  temat przybliży, bo sprawa dotyczy transportu publicznego, od wielu lat poruszanego na sesjach 
i innych posiedzeniach.  
Wyjaśnił, że projekt dzisiejszej uchwały, to pokłosie środków, które państwo radni zarezerwowali już na 
poprzedniej sesji. Są to środki jako wkład Gminy w formie dotacji celowej dla Powiatu Kaliskiego na 
dofinansowanie transportu publicznego. Bez podjęcia dzisiejszej uchwały, jako organ wykonawczy, nie 
może podpisać porozumienia i przekazać środków dla Powiatu. Kwota dotacji dotyczy części wkładu 
własnego do projektu, które starostwo złożyło do Wojewody Wielkopolskiego na realizację zadań na wielu 
liniach autobusowych, również liniach, które przechodzą przez gminę Opatówek, które obsługuje PKS 
kaliski. Taki wniosek został złożony do Wojewody Wielkopolskiego w celu otrzymania dofinansowania do 
przewozów pasażerskich dla przewoźnika. Maksymalne dofinansowanie, to 3 zł za km. Takie 
dofinansowanie otrzymał Powiat do przewozów na terenie całego powiatu. Jednocześnie starostwo 
wystąpiło do Gminy Opatówek o partycypację w kosztach własnych w 100%, ale na takie rozwiązanie nie 
wyraziliśmy zgody. Wyraziliśmy wolę partycypacji w 50% wkładu własnego. Chodzi o kwotę 15 870 zł na 
cały rok 2022, która została zabezpieczona w budżecie gminy na poprzedniej sesji.  
Przypomniał, że niejednokrotnie informował, że gmina nie może indywidualnie dofinansowywać 
przewoźników, bo jest to transport ponadgminny. Jedyna możliwą formą prawną dofinansowania jest taki, 
że cały proces przeprowadza starostwo powiatowe, które jest operatorem, i ewentualnie starostwo ma 
prawo wystąpić do gmin o refundację  całkowitą lub częściową kosztów transportu publicznego, z czego 
właśnie skorzystał Starosta Kaliski.  
oczywiście nie jesteśmy zadowoleni z tego, że wniosek o dofinansowanie obejmuje tylko część linii 
autobusowych, nie obejmuje nowych linii, które są oczekiwane przez mieszkańców, a ponadto oczekiwania 
były też takie, że w ten proces będą zaangażowane również podmioty prywatne a nie tylko jeden 
przewoźnik. Ale jest to kwestia wtórna.  Natomiast dzisiaj w grę wchodzi rozstrzygnięcie, czy chcemy 
dofinansować Powiat Kaliski tak jak inne gminy to zrobiły. Jeśli Rada dzisiaj nie przyjmie przedmiotowej 
uchwały i w jakiś sposób sprawa zostanie odłożona, nie można podpisać porozumienia w sprawie 
przekazania dotacji, którą Rada uchwaliła miesiąc wcześniej.  
 
Sekretarz Gminy Krzysztof Dziedzic  poparł głos burmistrza Gminy z racji wiedzy, jaką posiada jako radny 
powiatowy. Stosowana umowa pomiędzy Wojewodą Wielkopolskim a Starostą Kaliskim została podpisana 
na początku stycznia tego roku. Powiat Kaliski dostał na 13 linii 2 mln zł , które mogą być wznowione, 
uruchomione, mogą przewozić mieszkańców, na linie, które były oczekiwane  przez mieszkańców, 
zgłaszana m.in. przez sołtysów.  Wkład własny 15 tys. nie jest dużo. Na terenie gminy Opatówek dotyczy to 
linii: Kalisz-Chojno, czyli będzie przebiegać przez Opatówek, Kalisz-Chudoba , przez Chełmce, Brzeziny, 
Opatówek- Kuczewola . Jeśli nie zostanie podjęta uchwała, to nie będzie tych linii autobusowych dla 
mieszkańców.  Dlatego prosi, aby Rada przychyliła się do wniosku burmistrza, przyjąć uchwałę, aby 
wspólnie z Powiatem realizować zadanie dla dobra mieszkańców.  
 
Radny Mariusz Małoburski podkreślił, że radni nie chcą likwidować linii autobusowych, przeciwnie- chcą 
aby tych linii było więcej.  Nie chcą przekazywać najpierw pieniędzy, tylko spotkania ze Starostą, aby 
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uruchomić również np. linię przez Michałów, żeby się znalazł przystanek w Chełmcach... To nie jest sztuka 
przekazać pieniądze, a z drugiej strony mówi się nam, że mamy te pieniądze oglądać cztery razy... 
Spotkajmy się ze Starostą, wyraźmy swoje stanowisko, swoje obawy i oczekiwania- powiedział radny M. 
Małoburski.  
Dodał, że ma wrażenie, iż na siłę chcemy ratować PKS, a nie szukać dodatkowych połączeń. Dlatego prosi 
o zdjęcie tego punktu z porządku obrad.  
 
Innych wniosków dot. zmiany porządku obrad nie wniesiono. 
Wobec powyższego  przewodniczący Rady wprowadził do porządku obrad następujące punkty w zakresie 
uchwalenia porządku obrad ( ogłosił 5 min przerwę na wprowadzenie do systemu).  

 
2.1. Głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały w sprawie określenia zakresu 
pomocy udzielanej przez Gminę Opatówek obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa. 
2.2.Głosowanie w sprawie wykreślenia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie współdziałania 
Powiatu Kaliskiego w realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego w przewozach 
pasażerskich w charakterze użyteczności publicznej w 2022r. 
2.3. Głosowanie porządku obrad wraz ze zmianą. 

 
Po przerwie zarządził głosowanie imienne: 
ad.2.1.  Wynik głosowania 15 "za"' - jednogłośnie. 
 
W związku z powyższym wynikiem głosowania dodano do porządku obrad punkt dot. projektu uchwały             
w sprawie określenia zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Opatówek obywatelom Ukrainy w związku            
z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 
  
ad.2.2. Wynik głosowania: 8 "za", 5 "przeciwnych", 2 "wstrzymujące".  
 
W związku z ww. wynikiem głosowania wykreślono punkt 10 z porządku obrad, tj. projekt uchwały                       
w sprawie współdziałania Powiatu Kaliskiego w realizacji zadania organizacji publicznego transportu 
zbiorowego w przewozach pasażerskich w charakterze użyteczności publicznej w 2022r. 
 
ad.2.3. Wynika głosowania: 15 "za"- jednogłośnie. 
 
Ad.3. Przewodniczący Paweł Bąkowski wspomniał o dwóch osobach, które przez wiele lat sprawowały 
urząd sołtysa: w Cieni Trzeciej p. Barbara Przepiórka  i w Nędzerzewie p. Joanna Stępień, a w ostatnim 
czasie odeszły od nas. Wprawdzie na ostatniej sesji uczciliśmy Ich pamięć minutą ciszy, ale szanując głos 
sołtysów z sali, powtórzymy to wspólnie. 
Przewodniczący obrad zwrócił się do obecnych o powstanie i  uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłych:               
p. Barbary Przepiórki oraz p. Joanny Stępień. 
 
Przewodniczący poinformował sołtysów, że sesje planowane są w ostatni wtorek miesiąca. W ramach 
informacji o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym przekazał, że 13 marca br. 
uczestniczył w wernisażu Marii Kuczary, organizowanym w Gminnej Bibliotece Publicznej   w Opatówku, 16 
marca br. brał udział w otwarciu wystawy Jarosława Romaniuka w MHP w Opatówku, a w ostatnią sobotę  
w otwarciu turnieju o puchar burmistrza w tenisie stołowym.  
Do kancelarii Rady wpłynęły trzy pisma; dwa dotyczą unieważnienia zapisów uchwał Rady dot. udzielenia 
wsparcia finansowego Gm. Błaszki i Gm. Dobrzyca, oraz pismo w sprawie sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego, o czym będzie dyskusja na kolejnym posiedzeniu komisji RMG.  
 
Ad.4.  Burmistrz Gminy w sprawozdaniu z działalności w okresie międzysesyjnym przekazał następujące 
informacje: 
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- zakończona została inwestycja "Kino za rogiem" w budynku b. dworca PKP w Opatówku. W czerwcu br. 
planuje się uroczyste otwarcie sali kinowej. 
- zakończone zostały prace związane z przebudową drogi ul. T. Kościuszki - Cienia Trzecia . 
- podpisana została umowa z wykonawcą na przebudowę ciągu drogowego Tłokinia Kościelna - Borów, 
przekazany został plac budowy. Realizacja w dwóch etapach: Tłokinia Kościelna- pętla autobusowa                 
w Tłokinia Wielkiej, a następnie do skrzyżowania z drogą powiatową w Borowie. Zadanie dofinansowuje 
Powiat Kaliski w zakresie wkładu własnego. 
- w najbliższym czasie zostanie ogłoszony przetarg na przebudowę drogi w Tłokini Małej. 
- został ogłoszony drugi nabór  w ramach Polskiego Ładu i gmina Opatówek złożyła trzy, max. wnioski: 1/ 
na budowę żłobka w Opatówku, 2/ rewitalizacja parku w Opatówku, 3/ budynki zabytkowe- modernizacja: 
oficyna w parku i czworaki (koszary) w Opatówku. 
- otrzymaliśmy środki finansowe w wysokości 200 tys. zł, w ramach grantu na klub seniora, na adaptację 
wnętrz budynku po byłej szkole w Sierzchowie. Środki własne Gminy na ten cel, to 600 tys.  
- otrzymaliśmy również dofinansowanie w ramach programu "cyfrowa gmina" ( 323 tys. zł), z tego będzie 
zakupiony również sprzęt na obsługę rady w formie zdalnej, o co wnioskowali radni. Podziękował 
pracownikom GOPS, którzy pisali wniosek na klub seniora jak i cyfrową gminę. 
- w marcu rozpoczęły się prace związane z bieżącym utrzymaniem dróg, uzupełnienia ubytków po zimie, 
praca równiarką.  
- 8 kwietnia uczestniczył w "warsztatach świątecznych" w OSP Zduny. 
- 14 kwietnia miało miejsce  uroczyste podpisanie umowy z Wojewodą Wielkopolskim w Ostrowie 
Wielkopolskim, na dofinansowanie przebudowy drogi ul. Ogrodowej w Opatówku ( 550 tys. zł). 
- 23 kwietnia otwarcie turnieju tenisa stołowego, a także uczestniczył w otwarciu, natomiast 24 kwietnia - 
podsumowanie targów ogrodniczych przy Zespole Szkół w Opatówku. 
 
Przewodniczący RMG podziękował burmistrzowi Gminy za złożone sprawozdanie i powitał przybyłego na 
posiedzenia radnego powiatowego Henryka Kurka. 
 
Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje. 
 
Radny Damian Jakóbczak podziękował burmistrzowi Gminy za przesłanie do Starostwa Powiatowego 
zapytania w sprawie drogi powiatowej i mostu w Rożdżałach o tonażu. Otrzymaliśmy odpowiedź, ale nie 
jest ona do końca satysfakcjonująca. Dowiedzieliśmy się , że nie były wydawane decyzje na przejazd, ale 
jest też informacja, że były wydawane zezwolenia dla pojazdów ciężarowych większych, niż przewiduje to 
znak drogowy. Jednakże nie ma informacji ile samochodów, ewentualnie jakie firmy itp. Dlatego bardzo 
prosi o wystąpienie jeszcze raz do Starostwa, ale o informację o zezwolenia, o których mowa w odpowiedzi 
ze Starostwa. Wystąpiliśmy z  pytaniem o decyzje, Starostwo potraktowało to bardzo literalnie, więc prosi 
zapytanie teraz o zezwolenia.  

Drugie zapytanie do burmistrza - kontynuacja- dotyczyło płac urzędników w gminie Opatówek. 
Jako Klub otrzymaliśmy odpowiedź na trzy zadane pytania, ale  chcieliby doprecyzowania; 1/ odpowiedź 
na pytanie, czy dobiegała ocena pracownicza i zaprezentowanie zbiorczych wyników? odpisano, że 
wszyscy zostali ocenieni, ale niejasność budzi zapis kto oceniał... 
 
W trakcie dyskusji wyjaśniono radnym ,że to błąd literowy. Oceny dokonywali bezpośredni przełożeni 
pracowników.  
 
2/  pytanie dotyczyło, czy pracownicy urzędu otrzymali podwyżki wynagrodzeń zdeklarowane podczas 
ostatnich dyskusji? W odpowiedzi napisano, że zostały zrealizowane w miarę posiadanych środków 
finansowych zaplanowanych w budżecie gminy na 2022 rok. A chcieli byśmy wiedzieć , ilu pracowników 
dostało podwyżki, w jakiej wysokości, czy procentowo, czy kwotowo i jaką kwotę w budżecie to stanowiło. 
Oczywiście  te wszystkie dane, to bez danych osobowych pracowników.  
3/ pytanie : jakie działania  p. burmistrz zamierza podjąć w związku ze wzrostem liczby obowiązków na 
poszczególnych stanowiskach w urzędzie np. m.in. w związku z sytuacją na Ukrainie niektórzy mają więcej, 
z zamówieniami publicznymi . Pracują dużo, czasami w domu, czasami po godzinach pracy... Stąd  
pytanie, czy będą zatrudnione dodatkowe osoby, czy może takie osoby będą miały premię lub ekstra 
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podwyżki, czy dodatki motywacyjne... Zamiast odpowiedzi na te pytania otrzymaliśmy opis procedury 
konkursowej zatrudniania pracowników ... Czyli tak naprawdę na to pytanie nie otrzymaliśmy odpowiedzi.  
 
Burmistrz Gminy S. Wardęcki ustosunkowując się do wystąpienia radnego D. Jakóbczak powiedział, że                
w pierwszym przypadku, to na pewno jest jakiś błąd stylistyczny. Natomiast jeśli chodzi o podwyżki, to           
w styczniu br. wnioskował o podwyższenie puli środków na podwyżki do 10% w stosunku do puli zawartej 
w prowizorium budżetowym z listopada 2021r. I w ramach tych środków poruszaliśmy się, jeśli chodzi                  
o waloryzację wynagrodzeń i myśli, że każdy pracownik większe, mniejsze te środki otrzymał. W ramach 
10% puli środków finansowych. 
Jeśli chodzi o politykę kadrową, to jest kompetencja burmistrza i za nią też burmistrz odpowiada. Zdaje 
sobie sprawę, że jest coraz więcej obowiązków i to też takich niespodziewanych, jak np. sprawy związane 
z Ukrainą , czy wcześniej z Covidem. Czasami też jest tak, że pojawiają się pewne środki finansowe, które 
spływają wraz z obowiązkami, ale nie zawsze tak jest. Ale jest też fundusz nagród i wówczas mamy na 
uwadze takich pracowników. Sprawa zatrudniania pracowników, to w ostatnim czasie został ogłoszony 
konkurs na stanowisko, ponieważ kierownik tego referatu odchodzi na zasłużoną emeryturę,                           
a postępowanie konkursowe jest w trakcie. W ciągu roku będą się pojawiać jeszcze konkursy, ponieważ 
kilka osób z kadry urzędu będzie odchodzić na emeryturę. Również będzie ogłoszony konkurs na 
kierownika Gminnego Ośrodka Kultury, bo p. kierownik odchodzi na emeryturę. Wszystkie te postępowania 
można będzie śledzić poprzez stronę internetową BIP.  
 

Radny Jarosław Budka  stwierdził, że odnośnie tego drugiego punktu zapytania nadal burmistrz nie 
zaspokoił wiedzy, ponieważ dotyczyło ono jakie zmiany pozytywne wprowadziły te podwyżki 
zadeklarowane podczas ustaleń i dyskusji w roku ubiegłym, chociaż wiadomo, że one się 
zdezaktualizowały, ponieważ nikt nie przewidywał takiej inflacji. Ponadto z tego co wiadomo radnym, nie 
wszyscy dostali 10%... I w ogóle nie wszyscy dostali podwyżkę, bo od tego trzeba zacząć... Stąd chęć 
posiadania tej wiedzy, żebyśmy byli spokojni, że może ktoś chce nas wmanewrować, uwikłać w coś.... 
Dlatego ma propozycję, że zrobić posiedzenie Komisji Budżetu..., albo spotkanie radnych Klubu 
Społeczników  z kadrową i burmistrzem i bezosobowo otrzymalibyśmy informacje jakie podwyżki, dla ilu 
pracowników a ilu pracowników w ogóle nie skorzystało, i byłaby sprawa zakończona. 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że nie ma takiej sytuacji, że nikt nie skorzystał, radni mają błędną 
informację, bo każdy z pracowników dostał większą czy mniejszą podwyżkę. Aczkolwiek część 
pracowników te podwyżki otrzymała już z dniem 1 stycznia 2022r. a część otrzymała z wyrównaniem. Jeśli 
chodzi o zmiany, to chyba to przyniosło pozytywne zmiany, skory to podwyżka. Można oczywiście mówić             
o skali podwyżek. Nie można udzielić precyzyjnej odpowiedzi na niektóre pytania ze względu na RODO. 
Ponadto za politykę kadrowo-płacową odpowiada burmistrz i podejmuje decyzje w tym zakresie.   
 

Radny Jarosław Budka zaproponował, aby sprawę odpowiedzi na wniosek Klubu Radnych jeszcze raz 
przedyskutować i doprecyzować na posiedzeniu komisji, aby zamknąć temat wynagrodzeń, a na co 
burmistrz wyraził aprobatę.  
 

Radny Mariusz Małoburski odniósł się do pisemnej odpowiedzi na wniosek, który złożył, a który dotyczył 
wybudowania nowej drogi łączącej ul. Ogrodową z ul. J. Poniatowskiego, aby odciążyć ruch, ułatwić 
komunikację mieszkańcom i firmom zlokalizowanym na ul. Ogrodowej w Opatówku. Obecnie jest bardzo 
duży ruch na tej drodze; od godz. 4:00 do 23:00 przejechało prawie 990 samochodów, w tym 167 
ciężarowych. Jest to duże obciążanie, jak na drogę osiedlową. Stwarza ogromną uciążliwość                                
i niebezpieczeństwo dla mieszkańców, w tym dzieci, którzy poruszają się drogą, chodnikiem oraz mają 
swoje budynki oddalone od jezdni niewiele ponad 10 metrów. 
Tym stanem rzeczy argumentowany był wniosek o "stworzenie" nowego odcinka drogi. Wiadomo, że                     
z przyczyn finansowych dzisiaj ta drga nie powstanie, ale wniosek dotyczył objęcia planem 
zagospodarowania przestrzennego kilku działek i zagwarantowanie w tym planie możliwości powstania 
takiej drogi w przyszłości.  



6 

 

W odpowiedzi na ten wniosek otrzymał informację, że w tym roku nie przewiduję się wykupu gruntów pod 
drogę ani też opracowania planu zagospodarowania przestrzennego, gdyż zadania te nie są planowane                 
w tegorocznym budżecie gminy ( odczytał treść odpowiedzi). 
 
Burmistrz Gminy  powiedział, iż w jego mniemaniu odpowiedź na wniosek radnego M. Małoburskiego jest 
dość wyczerpująca. Wszystko bowiem, czego wniosek dotyczy wiąże się z kosztami i to niemałymi, a te nie 
są planowane na ten rok. Nawet objęcie planem zagospodarowania terenu wiążę się z koniecznością 
wykupu gruntu od właściciela, gdyż właściciel będzie miał prawo do takiego roszczenia.  
Nie znaczy, że w przyszłości nie będzie tego tematu rozważał, bo odpowiedź na wniosek dotyczy 2022r.  
 
Innych głosów w tym punkcie nie było. 
 

Ad. 6. Przewodniczący Paweł Bąkowski udzielił głosu skarbnik Gminy Dagmarze Gajewskiej- Pająk, która 
zreferowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022r., odczytując informacje 
zawarte w uzasadnieniu do projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad przeprowadził glosowanie imienne w sprawie przyjęcia ww. projektu uchwały. 
Wynika glosowania: 15 "za"- jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr 310/22 w załączeniu protokołu.  
 
Ad. 7. Skarbnik Gminy- Dagmara Gajewska-Pająk  omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Opatówek na lata 2022-2025. Podkreśliła, iż zmiany WPF obejmują zmiany 
budżetu Gminy podjęte zarządzeniami i uchwałami. Dokonuje się korekty przedsięwzięcia  dot. budowy 
żłobka dla roku 2023 oraz na 2023 rok wprowadza się nowe przedsięwzięcie  pn. Remont budynków 
zabytkowych w m. Opatówek ul. Szkolna 2, 2a i 4 oraz ul. Kościelna 17 na kwotę 386 tys. zł. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady przeprowadził glosowanie imienne w sprawie przyjęcia  projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatówek na lata 2022-2025.  
Wynika glosowania: 15 "za"- jednogłośnie. 
Uchwała Nr 311/22 w załączeniu niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. Do zreferowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy 
Opatówek w Stowarzyszeniu "LGD7 - Kraina Nocy i Dni" przewodniczący obrad zaprosił  kier. wydziału 
ZPiD. 
Barbara Piechota wyjaśniła, że wywołanie uchwały jest niezbędne dla zachowania ciągłości działania                  
i procedowania, z uwagi na kończący się okres programowania  2014-2020. Koniec okresu programowania 
powoduje konieczność opracowania nowej strategii rozwoju, a to z kolei wiąże się z tym, że członkostwo 
gminy w Stowarzyszeniu musi być bezterminowe.  
 
Do projektu uchwały uwag brak. 
Przewodniczący RMG przeprowadził glosowanie imienne w sprawie przyjęcia przedmiotowego projektu 
uchwały.  
Wynika glosowania: 15 "za"- jednogłośnie. 
Stwierdził, że uchwała podjęta prawomocnie. 
Uchwała Nr 312/22 w załączeniu do protokołu.  
 
Ad.9. Projekt uchwały   w sprawie przystąpienia sołectw Chełmce oraz Zduny do Programu " Wielkopolska 
Odnowa Wsi 2020+" przestawiła kier. Barbara Piechota. Przekazała, że projekt uchwały jest następstwem 
złożenia wniosków przez  sołectwa ( uchwał Zebrania Wiejskiego) o chęci przystąpienia  do ww. programu. 
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Po podjęciu przedłożonej uchwały burmistrz Gminy składa wniosek o przyjęcie ww. sołectw w poczet 
programu. 
 
Uwag nie zgłoszono do przedłożonego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady P. Bąkowski przeprowadził glosowanie imienne w sprawie przyjęcia projektu 
uchwały.  
Wynika glosowania: 15 "za". 
Stwierdził, że uchwała podjęta prawomocnie, jednomyślnie. 
Uchwała Nr 313/22 w załączeniu do protokołu.  
 
Ad. 10. Przewodniczący obrad udzielił głosu Krzysztofowi Szychcie, celem zreferowania projektu uchwały 
w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Opatówek na dofinansowanie 
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Opatówek.   
K. Szychta przekazał, że przedłożony projekt uchwały umożliwia przyznanie dotacji na dofinansowanie 
przydomowych oczyszczalni ścieków w miejscowościach, które nie są objęte planem budowy sieci 
kanalizacyjnej, a także do budynków, gdzie brak jest możliwości technicznego podłączenia do istniejącej, 
projektowanej lub planowanej sieci kanalizacji sanitarnej.  
Praktycznie projekt ten nie wprowadza nowych regulacji w stosunku do dotychczasowych ( uchwała Nr 
30/18) za wyjątkiem zapisów odnośnie pomocy de minimis.  
 
Nie zgłoszono zapytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący P. Bąkowski przeprowadził glosowanie imienne w sprawie przyjęcia projektu uchwały                 
w sprawie określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Opatówek na dofinansowanie 
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Opatówek.  
 
Wynika glosowania: 15 "za"- jednogłośnie. 
Uchwała Nr 314/22 w załączeniu niniejszego protokołu.   
 
Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem na okres 7 miesięcy części działki            
nr 981/10 położonej w Opatówku przy ul. Poniatowskiego 1C przedstawił Krzysztof Szychta, informując, że 
wnioskodawca wystąpił z wnioskiem o zawarcie kolejnej umowy najmu placu użytkowego na targowisku               
w Opatówku.  
Uchwała Rady jest wymagana, jeśli strony zawierają kolejną umowę na tę samą nieruchomość.  
 
Brak uwag do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RMG  poddał pod glosowanie imienne przyjęcie ww. projektu uchwały.  
Wynika glosowania: 15 "za"- jednogłośnie. 
Uchwała podjęta prawomocnie. 
Uchwała Nr 315/22 w załączeniu do protokołu.  
 
Ad.12. Sekretarz Gminy Krzysztof Dziedzic omówił projekt uchwały w sprawie określenia zakresu pomocy 
udzielanej przez Gminę Opatówek obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa.  
Przybliżył też dotychczasowe działania w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy, przebywających na 
terenie naszej gminy oraz organizacji transportu z pomocą do Ukrainy, wyrażając jednocześnie 
podziękowania wszystkim, którzy wspierają te działania. 
 
Przewodniczący Paweł Bąkowski zapytał, czy gmina zobowiązana jest udzielać pomocy z własnych 
środków na podstawie przedłożonego projektu uchwały? 
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Sekretarz odpowiedział, że nie, gdyż uchwała daje możliwość uruchomienia działań pomocowych, jeżeli 
środki zewnętrzne wpłyną do gminy na ten cel.  
 
W związku z brakiem pytań, uwag Przewodniczący obrad przeprowadził glosowanie imienne w sprawie 
przyjęcia projektu uchwały w sprawie jak wyżej.  
Wynika glosowania: 15 "za"- jednogłośnie. Uchwała została podjęta prawomocnie. 
Uchwała Nr 316/22 w załączeniu.   
 
Ad. 13. Przewodniczący Rady udzielił głosu Jolancie Woźniak księgowej GOPS, która zreferowała 
dokument przedłożony Radzie Miejskiej Gminy Opatówek pn. Ocena zasobów pomocy społecznej, 
opracowany zgodnie z ustawą o pomocy społecznej.  
 
Do przedstawionego dokumentu nie wniesiono uwag. 
Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Mariusz Małoburski przypomniał, że podczas  ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu[...] były 
radny powiatowy, członek Zarządu Mieczysław Łuczak informował o możliwości pozyskania środków nawet 
do 90% na przebudowę targowiska w Opatówku. W związku z tym zapytał, czy burmistrz Gminy robił jakieś 
rozeznanie w tej sprawie, czy rzeczywiście są takie możliwości? 
 
Burmistrz Sebastian Wardęcki odpowiedział, że śledzi ten temat i jak będzie możliwe, to gmina Opatówek 
będzie aplikować o środki, o czym poinformuje radnych. 
Nadto poinformował, że zorganizuje również (czynił już wstępne rozmowy) spotkanie odnośnie podjęcia 
uzgodnień dot. przebudowy wyjazdu z drogi ul. Ogrodowej na drogę powiatową  ul. J. Poniatowskiego            
w Opatówku, o czym była również mowa na przedmiotowym posiedzeniu Komisji. 
 
Radny Mariusz Małoburski zapytał, ile kosztuje opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego na  
ul. Łódzką  i na ul. Łódzką / ul. Turkowską w Opatówku. Prosi o odpowiedź pisemną, bo zapytanie również 
złoży na piśmie.  
 
Burmistrz odpowiedział, że oczywiście udzieli odpowiedzi, jak wpłynie wniosek, ale na każde opracowanie 
planu zagospodarowania przestrzennego jest prowadzone postepowanie przetargowe (ofertowe)                         
i wszystko jest umieszczone w BIP więc tam też można sprawdzić koszty, wszystko prześledzić. 
 
Radny Damian Jakóbczak wrócił do tematu, który wcześniej już podnosił, a mianowicie dot. programu 
Wielkopolska Odnowa Wsi. Kilka sołectw jest już w tym programie, dzisiaj kolejne 2 przystąpiły. Jednakże, 
aby sprawnie w nim funkcjonować i mieć możliwość uzyskania dodatkowych punktów przy aplikowaniu                
o środki, trzeba posiadać opracowaną, aktualną strategię rozwoju miejscowości.  
W związku z tym wnioskuje, aby do następnej sesji, jeśli będzie to możliwe, wygospodarować z budżetu 
gminy  środki na sfinansowanie moderatorów, którzy są niezbędni do opracowania /aktualizacji strategii 
sołectw. Nie będzie już możliwości korzystania ze środków budżetu województwa na ten cel. Dodał, że 
złoży stosowny wniosek na piśmie.  
 
Burmistrz Gminy stwierdził, że  sprawa strategii sołeckich, to koszt kilkunastu tysięcy złotych. Dlatego 
należy wykonać aktualizację strategii i nowe strategie sołectw razem , wówczas będzie taniej, wskazując 
terminem realizacji do końca wakacji.  
Postara się, aby na kolejną sesję wskazać Radzie do akceptacji pulę środków na ten cel.  
 
Radny Mateusz Walczak powiedział, że sam jest moderatorem i wie, że koszt tego przedsięwzięcia  to nie 
kilkanaście lecz kilka tysięcy zł. Można ubolewać, że Urząd marszałkowski nie współfinansuje już tych 
strategii, ale należy przypomnieć, że w grudniu w całości sfinansował dwie strategie; dla Rajska                        
i Michałowa Drugiego.  
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Odnośnie ciągu drogowego ul. Kościuszki w Opatówku  do Cienia Trzeciej zapytał, czy wszystkie 
głosy/uwagi  mieszkańców, zgłoszone bezpośrednio do Urzędu lub za jego pośrednictwem ( dot. szer. 
chodników, wysokości krawężników itp.) zostały bądź czy zostaną uwzględnione przed ostatecznym 
odbiorem tej drogi? Poza tym zauważył, że droga ta jest "falista", czy to jest prawidłowe, czy może 
powodować w najbliższym czasie jakieś usterki, awarie itp.?  
Zgłosił potrzebę uzupełnienia dziur, ubytków w drodze, łącznik miedzy ul. Kościelną a ul. Kaliską                        
w modrodrzewiu. 
Zapytał przewodniczącego Rady, czym spowodowany jest brak publikacji w BIP Gm. / na stronie 
Internetowej  interpelacji i zapytań radnych. Zgodnie z art 27 ust. 7 ustawy o samorządzie gminnym treść 
interpelacji i zapytań oraz odpowiedzi powinny być publikowane. Ponadto od kilku miesięcy zniknął                              
z porządku obrad punkt  dot. zatwierdzenia protokołów z sesji, podsumowań - zapytał z czego to wynika? 

Wniósł interpelację o utworzenie gminnego funduszu na dofinansowanie przydomowych instalacji 
zatrzymujących wody opadowe i roztopowe dla mieszkańców naszej gminy. Potocznie zwane jest to 
deszczówką, bądź też w odniesieniu do programu Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska                            
i Gospodarki Wodnej - programu "moja woda".  W latach 2020-2021 był realizowany nabór wniosków przez 
NFOŚiGW, natomiast obecnie nabór ten jest wstrzymany, a realizowane są wnioski tylko z tych, które 
dotychczas wpłynęły. Dlatego też, idąc dobrą praktyką innych miejscowości jak np. w Kaliszu, czy Nowych 
Skalmierzycach, proponuje wyodrębnienie takiego funduszu, trochę na wzór dofinansowania 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Mając na względzie ważny interes, społeczny, publiczny, troskę                  
o ochronę środowiska, przeciwdziałanie suszy, odciążenie naszej kanalizacji, zmniejszenie ryzyka 
lokalnych podtopień - zasadnym jest, żebyśmy taki fundusz przyjęli i wsparli, chociaż w 50%, tych 
mieszkańców, którzy taką instalację chcieliby wybudować.  
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że prace na ul. Kościuszki będą jeszcze kontynuowane np. oznakowanie, 
wjazdy do posesji itp. i te wszystkie uwagi będą - w miarę możliwości- uwzględnione. Była wizja lokalna, są 
dodatkowe zgłoszenia i będą realizowane, ale to kilka tygodni trzeba poczekać. Generalnie przebudowana 
droga daje duży komfort jazdy i bezpieczeństwo w porównaniu z tym, co było dotychczas.  
Jeśli chodzi o łącznik w modrzewiu, to będzie to realizowane, ale część dziur jest w pasie drogowym drogi 
krajowej. Dlatego trzeba czekać na naprawę przez zarządcę drogi. 
Jeśli chodzi o program "moja woda", to przyjrzymy się tematowi, bo widzimy, co się dzieje, jeśli chodzi 
suszę. 
Zorientuje się, czy nie można na ten cel pozyskać środków zewnętrznych. Jako gmina realizowaliśmy już 
taki program w Rajsku, przy szkole.  
 
Radna Agnieszka Suchorzewska  zapytała, kiedy mieszkańcy będą mogli korzystać z drogi ul. Sosnowej                
w Szałe; czy jest już podpisany przetarg, kiedy wejdzie firma wykonawcza i zacznie realizować tę 
inwestycję? Przypomniała, że inwestycja miała być realizowana już jesienią ubiegłego roku.  
Kiedy będą wycięte krzewy, zarośla przy ul. Działkowej w Szałe, które zagrażają bezpieczeństwu w ruchu, 
wymijania się aut i pieszych. O załatwienie tej sprawy prosi któryś raz z kolei; zrobić to takim sposobem, 
aby nie odrastały co jakiś czas. 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że na przebudowę drogi ul. Sosnowej ogłoszone jest kolejne postępowanie 
przetargowe w toku , co jest uwidocznione na BIP Gminy. Były postępowania, w których żadna firma nie 
przystąpiła do przetargu, były takie, w których cena była nieadekwatna do kwoty zabezpieczonej                          
w budżecie na ten cel. Ostatnie przetarg do którego dołożyliśmy środków budżetowych, oferent                          
z najkorzystniejszą ceną nie dostarczył odpowiednich dokumentów w celu podpisania umowy. To wiązało 
się z tym, że postępowanie musiało zostać unieważnione.  Zostało ogłoszenie kolejne postępowanie                     
i liczymy, że znajdą się firmy, które przystąpią do przetargu i zmieszczą się w kwocie przeznaczonej                      
w budżecie na ten cel. Trzeba jednak mieć na uwadze, że to co się dzieje na rynku jest nieprzewidywalne, 
ceny z dnia na dzień rosną i są obawy, co do realizacji zaplanowanych na ten rok inwestycji.  
Natomiast ul. Działkowa i plany związane z wycięciem krzewów, to będzie realizowane przy remoncie                   
( częściowym) drogi, który jest zaplanowany na rok bieżący. Zwłaszcza od strony ul. Południowej droga jest 
zdewastowana. Obecnie aktualizacja dokumentacja projektowa w zakresie cen, które były nierealne                     
w stosunku do cen dzisiejszych. na planowanym do remontu odcinku będzie położona nakładka bitumiczna 



10 

 

i przy tej okazji będą czyszczone rowy i wycięte krzewy. Przetarg na to zadanie planowany jest do 
rozstrzygnięcia jeszcze przed wakacjami.  
 
Radna Marlena Kiermas-Gruszka zwróciła się z prośbą o zwiększenie liczby koszy na śmieci w parku oraz 
postawienie jednego kosza przy PSZOK-u dla spacerowiczów, żeby mieli możliwość wyrzucenia śmieci do 
kosza a nie na pobocza.  
 
Radny Jarosław Budka wskazał na potrzebę naprawy, uzupełnienia pobocza drogi od skrzyżowania Cienia 
Trzecia w kierunku Cieni Pierwszej. Droga do Cieni Pierwszej jest bardzo wąska, a przy okazji budowy 
ciągu drogowego  Opatówek - Cienia Trzecia, na kilkunastu metrach połamane zostały pobocza. 
Należałoby się przyjrzeć temu i doprowadzić do naprawy, bo może to być nawet niebezpieczne dla 
użytkowników drogi.  
 
Burmistrz odpowiedział, że zna temat, będzie  monitował, bo uszkodzenia powstały na skutek transportu 
materiału na przebudowę drogi Opatówek- Cienia Trzecia, ale również przy budowie światłowodu.  
 
Radny Andrzej Borwik wniósł o naprawę znaku świetlnego na drodze Tłokinia Kościelna- Rożdżały, bo 
znak jest, ale praktycznie nie jest widoczny ( słabo świeci). 
 
Burmistrz odpowiedział, że będzie dochodzić od firmy, która instalowała znak, o naprawę lub wymianę.  
 
Radny Grzegorz Janik przekazał, że mieszkańcy m. Borów proszą o spotkanie z burmistrzem w sprawie 
budowy kanalizacji sanitarnej. 
Zapytał również, na jakim etapie jest sprawa oświetlenia ulicznego w m. Borów oraz Szulec, o co dawno 
wnioskował, czy coś się ruszyło? 
Ponadto zwrócił uwagę na potrzebę utwardzenia poboczy drogi Borów- Opatówek ul. Ludowa na całej 
długości, bo już się obrywają, a szkoda, żeby tak długo oczekiwana droga już się popsuła.  
 
Burmistrz S. Wardęcki odpowiedział radnemu, że odnośnie budowy kanalizacji  sanitarnej będzie 
zorganizowane zebranie z mieszkańcami Borowa, natomiast sprawa oświetlenia jest w toku, podobnie jak 
oświetlenia ul. Jana Pawła II w Zdunach, również w toku załatwiania przez Spółkę Oświetleniową 
pozwolenia na budowę.  
Pobocza na drodze Borów-Opatówek, ul. Ludowa wykonane zostaną w ramach bieżącego utrzymania 
dróg.  
 
Radny Zbigniew Muzalewski powiedział, że burmistrz wyprzedził pytanie dot. oświetlenia w Zdunach, 
informując na jakim  jest etapie i wskazując na jakiś problem z uzyskaniem pozwolenia. W związku z tym 
zapytał, czy możemy w jakiś sposób pomóc rozwiązać ten problem, i czy te pieniądze zaplanowane na 
oświetlenie zostaną w tym roku zrealizowane i obietnica zostanie dotrzymana? 
 
Burmistrz odpowiedział, iż ma nadzieję, że zadanie będzie zrealizowane. Gmina środki przekazała Spólce 
Oświetleniowej i teraz Spółką realizuje, ale ma swoich wykonawców. Wykonawca, który realizuje sprawę 
Zdun jest spod Karpacia, która nie zna miejscowych realiów. Dokumentacja jest w 90% wykonana, brakuje 
pewnych uzgodnień i pozwoleń. Jest dobrej myśli, że w przeciągu kilku dni powinna sprawa być 
zakończona z dokumentacją. 
 
Radny Zbigniew Muzalewski poprosił burmistrza o informację, jeśli będzie już wydane pozwolenie na 
budowę tego oświetlenia. 
Następnie nawiązał do zaplanowanej kwoty kilkunastu tysięcy zł w tegorocznym budżecie na wykonanie 
dokumentacji  drogi ul. Radosnej w Zdunach. Zapytał, czy w tej kwestii mieszkańcy mogą liczyć na 
realizację?  
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Burmistrz odpowiedział, że dokumentacja na budowę drogi ul. Radosnej w Zdunach będzie realizowana, 
ale w taki sposób i formie, aby mogła być wykorzystana do wniosku o środki zewnętrzne na budowę drogi, 
jeśli będzie możliwość występowania o takie dofinansowanie.  
 
Ad. 15. Wolne wnioski i informacje. 
Sekretarz Gminy Krzysztof Dziedzic poinformował o realizacji zadań w ramach funduszu sołeckiego                   
w ramach tegorocznego budżetu, który opiewa na kwotę ponad 715 tys. zł. Zadania w ramach funduszu są 
realizowane na bieżąco. Dożo zadań jest ogłoszonych, są już wyłonieni wykonawcy. 
Przekazał organizacji czasu wolnego w weekend majowy dla dzieci - dmuchańce i inne atrakcje   w sali 
sportowej oraz GOK-u. 
Podkreślił też, że rok 2022 jest bardzo trudny, jest potężne zagrożenie jeśli chodzi o wydatki i dochody. 
Stąd w pierwszej kolejności będą realizowane zadania, które mają dofinansowanie zewnętrzne.  
 
Radny powiatowy Henryk Kurek zabierając głos poruszył sprawy: 
- regulacji prawnych dot. uzyskania emerytury a  przekazania gospodarstwa rolnego; 
- sprawę PKS-u kaliskiego; 
- konieczność ścieżki rowerowej niezbędnej przy drodze wojewódzkiej, ok. 300 m od Sierzchowa do 
Szulca.  
 
Radny Jarosław Budka złożył deklarację Klubu Radnych "Społecznicy" dot. zorganizowania spotkania ze 
Starostą Kaliskim i przedstawicielami PKS-u na temat transportu zbiorowego, celem domówienia 
konkretów, które będą zmierzały do uzgodnień przewozów, które będą dotyczyły globalnie naszej gminy. 
Bo np. nie zadawala fakt, że przez daną miejscowość np. Chełmce przejeżdża PKS, a nie zatrzymuje się               
i mieszkańcy nie mogą skorzystać z tej komunikacji. Zwrócił uwagę, że część tras blokowanych jest przez 
PKS, a w związku z tym prywatni przewoźnicy nie mogą ubiegać się o te trasy. A przecież większość 
przewozów realizowana jest przez prywatnych przewoźników, bo mają korzystniejszą ofertę. Nie jest 
przeciwny funkcjonowaniu PKS-u, ale powinno to być na zdrowych zasadach i konkurencji. Potrzebna jest 
świadomość szerszej dyskusji na ten temat. 
Poprosił burmistrza oraz radnych powiatowych o  wsparcie w tym działaniu, rozwiązaniu potrzeb dowozu 
mieszkańców. 
Ponadto podziękował wszystkim, którzy przyczynili się, wspierali sprawę dokończenia przebudowy ronda     
w Chełmcach.  
 
Radny Mariusz Małoburski zapytał, na jakim etapie jest sprawa budowy końcowej części drogi                      
ul. Nowoogrodowej w Opatówku? 
 
Burmistrz odpowiedział, że jest wykonywana dokumentacja techniczna. Następnie będzie ogłoszony 
przetarg.  
 
Ad. 16. W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący zamknął 53. sesję Rady Miejskiej 
Gminy Opatówek, dziękując wszystkim za udział. 
 

Przewodniczący obrad 
/-/ Paweł Bąkowski 

Protokół sporządz. Anna Słomian 
 


